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Vážení občané, 
všichni už si užívají vánoční pohody, děti se 
těší na dárky, dospělí na volno, ale dovolím si 
ještě se vrátit na začátek tohoto čtvrtletí. Kon-
cem září se uskutečnily v celé České republice 
komunální volby do zastupitelstev obcí. V naší 
obci jsme měli pouze jednu kandidátní listinu, 
a tak se všichni kandidáti stali zároveň i zastupi-
teli. Z devíti dřívějších zastupitelů sedm zůstalo 
stejných a pouze dva byli nově nahrazeni, a tak 
jsme mohli bez prodlevy pokračovat v  rozje-
tých projektech a činnostech. Tím, že byla jed-
na kandidátní listina, byla i nižší volební účast. 
I přesto došlo k volbám ve Starovicích 276 vo-
ličů, což je 38,17 %. Těm bych chtěl poděkovat. 
Ve volební místnosti zazněla kritická poznám-
ka, že jsou tyto volby „jak za komunistů“. Tomu 
jsem se musel pousmát. Stále žijeme v demo-
kratické zemi, kde může každý demokraticky 
volit i  kandidovat, a  to, že kandidátek nebylo 
více, není dáno žádným nařízením, ale zkrátka 
se nenašlo víc zájemců o práci v zastupitelstvu.   

Díky vašim hlasům a  následně hlasům zastu-
pitelů začínám svoje čtvrté volební období ve 
funkci starosty s  vědomím očekávaného ná-
ročného období. Aby obec dobře fungovala, 
musí být v první řadě spokojení občané, a toho 
je v dnešní době velmi složité dosáhnout. Ještě 
na konci roku 2019, kdy jsem psal ve zpravodaji, 
že žijeme v době nejvyšší prosperity, jsem pře-
mýšlel o tom, co že by se muselo stát, aby toto 
období skončilo. Všichni očekávali ekonomic-
kou krizi, ale že bude v Evropě válka, to nikoho 
ještě před rokem ani nenapadlo. Bohužel, je to 
tu, po 77 letech jsme se ocitli ve válečném ob-
dobí, kdy zatím na naši zemi nelítají rakety, ale 
čelíme energetické válce, kterou Rusko vyhlási-
lo celé Evropě.
V naší obci bojujeme s velkým zdražením ener-
gií, inflací i s dezinformátory. Poskytli jsme uby-
tování válečným uprchlíkům, za což patří velké 
poděkování rodině Barákových, která se o  ně 
vzorně starala a stará. Ještě před třemi měsíci 
jsme si mysleli, že se bez ruského plynu neobe-
jdeme, a dnes jsme bez dodávek z Ruska a žije-
me. Žijeme draze, ale žijeme. Každý proto musí 
začít hledat řešení u sebe, aby snížil své náklady 
a  spotřebu. Jestliže nemáte zafixované ceny 
energií, v  současné době je pro nás nejdražší 
období do konce tohoto roku. Od 1. 1. 2023 
dojde k zastropování cen, kdy dodávka 1 kWh 
elektriky bude 6 Kč a plyn 3 Kč. Vím, že mno-
ha lidem tyto částky nic neříkají, tak jen velmi 
obecně můžeme říct, že dříve nás v  průměru 
stála 1 kWh elektriky se všemi poplatky cca 6 Kč 
a od 1. 1. bude cca 10 Kč. U plynu je to horší, 
1 kWh stála v průměru cca 1,6 Kč a dnes bude 
stát cca 3,6 Kč kWh. Takže vidíte hlavně u plynu, 
že bude cena i při zastropování více jak dvojná-
sobná, proto je v této oblasti nejvýhodnější še-

třit. Vláda připravila několik forem pomocí, tak 
snad se všem potřebným dostane. 
Také na obci jsme začali s  hledáním úspor, 
v první řadě formou výměny starého osvětlení 
v obecních budovách za úsporná LED svítidla. 
Výměnu svítidel jsme hned provedli ve škol-
ní jídelně, v  sokolovně a  plánujeme i  školku 
a  ostatní obecní objekty. Velkou úsporu nám 
zajistí i  výměna veřejného osvětlení, kterou 
máme naplánovanou ve dvou etapách. Výmě-
nou osvětlení sníží obec energie na svícení více 
jak o polovinu a pracujeme na zavádění foto-
voltaiky pro obecní objekty, především čističku 
odpadních vod, abychom byli co nejméně zá-
vislí na drahých dodávkách energií. I přesto, že 
hledáme úspory, musíme zdražit služby obce, 
které poskytujeme, ať už odpady, stočné či par-
kování a zvyšujeme i ceny pronájmů obecních 
budov a prostor. 

Tím, že se u nás nezměnilo vedení obce, může-
me bez prodlevy pokračovat v naplánovaných 
činnostech. Pro nové období máme připraveno 
hodně projektů, o kterých vás budu informovat 
v příštím čísle zpravodaje. První stavbou, kterou 
jsme rozjeli po volbách, byla dlouho připravo-
vaná rekonstrukce víceúčelového sportoviště 
s plastovým povrchem. Toto hřiště vzniklo pře-

devším díky panu Losenic-
kému v roce 1987 a sloužilo 
svému účelu až dodnes. 
Hřiště bude stejné, zrekon-
struované, bude pouze vy-
lepšeno lepším povrchem, 
mantinely, vyššími sítěmi či 
odvodněním a bude vhod-
né i pro hru florbalu, kterou 
děti dnes nemají kde hrát.  
Další stavbou, která byla 
zahájena v  tomto období, 

Výsledky voleb do zastupitelstva obce

Kandidátní listina Kandidát Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

Hlasy Pořadí 
zvoleníčíslo název poř. číslo příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1 PRO NAŠE STAROVICE 1 Kadlec Antonín 51 NK BEZPP 219 14,08 1
1 PRO NAŠE STAROVICE 2 Pokorný Roman 45 NK BEZPP 181 11,63 2
1 PRO NAŠE STAROVICE 3 Kern Radim 43 NK BEZPP 182 11,70 3
1 PRO NAŠE STAROVICE 4 Kotlan Martin Mgr. 54 NK BEZPP 178 11,44 4
1 PRO NAŠE STAROVICE 5 Fiala Lubomír 66 NK BEZPP 160 10,28 5
1 PRO NAŠE STAROVICE 6 Lang Jiří 60 NK BEZPP 164 10,54 6
1 PRO NAŠE STAROVICE 7 Švestková Zuzana 61 NK BEZPP 160 10,28 7
1 PRO NAŠE STAROVICE 8 Koráb Marcel 47 NK BEZPP 163 10,48 8
1 PRO NAŠE STAROVICE 9 Brabec Ladislav 54 NK BEZPP 148 9,51 9

Foto z rekonstrukce víceúčelového hřiště
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je stavba chodníku z obce do průmyslové zóny 
na Uherčice (k  bývalému ZD). Tato stavba by 
měla být dokončena do poloviny příštího roku 
a zvýší bezpečnost chodců, kteří využívají tuto 
trasu do zaměstnání nebo pouze na vycházky. 
Dále bylo odsouhlaseno dlouho odsouvané 
pořízení mobilního zastřešení tanečního parke-
tu u myslivny, které dodá jistotu pořadatelům 
k uskutečnění akcí za každého počasí. 

Dalšího zkulturnění se dočká areál u myslivny 
pořízením nového sociálního zařízení s rozšíře-
ním o čtyři dámské a tři pánské WC, takže už by 
neměly vznikat nekonečné fronty u dámských 
záchodů. Těmito investicemi plníme naše plá-
ny, především podpory zájmových organizací, 
které se starají o kulturní dění v obci. 
Zaměstnanci obce se v  tomto období přede-
vším starali o  údržbu zeleně, terénní úpravy 
a zajišťování služeb. Provedli jsme nové výsadby 
kaštanů v přírodním areálu u myslivny, dosáze-
ní uschlých dřevin u kapličky a dalších nových 
stromů v katastru obce. Za deset let v obci při-
byly tisíce stromů, o  které se musíme průběž-
ně starat. Není to jednoduché, každý strom je 
ohrožován suchem, škůdci, zvěří i vandaly, ale 
myslím si, že kdo chodí pravidelně na procházky 
v okolí obce, tak výsledek naší práce vidí. 

Zahájená výstavba chodníku do průmyslové 
zóny.

Po odeznění pandemie covidu se u  nás opět 
rozjel společenský život a uskutečnilo se mno-
ho akcí, od vinobraní, přes gulášfest, pánské 
hody, uspávání broučků až po advent. Ze všech 
chci vyzdvihnout gulášfest, který se u nás konal 
poprvé, ale hned sklidil obrovský úspěch. Cel-
kem se zúčastnilo 18 týmů, které potěšily svými 
výbornými guláši téměř tři stovky návštěvníků. 
Touto cestou chci pochválit hasiče za perfekt-
ní organizaci, skvělou přípravu, komunikaci, 
zkrátka vše na jedničku. Dokonce po akci roztří-
dili odpady, což dosud žádná organizace ještě 
neudělala. Věřím, že gulášfest svojí odezvou 
započal další tradiční akci u nás. 

Po dvou letech jsme obnovili kavárničku pro se-
niory, kam si naši občané mohou dojít jednou 
týdně posedět a povykládat u kávy a zákusku. 
Na druhou stranu se zase po dlouhé době sešla 
parta aktivních maminek, které využívají záze-
mí obce k setkáváním se svými dětmi. 
Na závěr chci říct, že i přesto, že není tak dobře 
jak dříve, není zase až tak zle. Když si projedete 
obec, tak vidíte, že stále přibývají nové stavby, 
jak obecní, tak hlavně pro občany. V současné 
době je v obci rozestavěno mimo výstavbu na 
4. řádku deset domů, které postupně pokračují 
ve výstavbě. V letošním roce bylo zkolaudová-
no 24 domů výstavby na čtvrtém řádku a  tři 
v obci. 

Obec se stále rozrůstá o nové občany. V průmy-
slové zóně u Hustopečí byla uvedena do pro-
vozu firma PPL a příští rok v tuto dobu by měl 
občanům sloužit nový Kaufland. Celkově, když 
se dívám kolem sebe nejenom u nás, ale v celé 
republice, jak se buduje a staví, tak mám z toho 
velmi dobrý pocit.  Dokud budeme mít práci 
a bude se stavět a utrácet, tak to bude dobré. 
Přeji vám, abyste prožili hezké a klidné svátky, 
dětem spoustu dárků pod stromeček a do no-
vého roku pevné zdraví a těšme se na lepší časy.

Antonín Kadlec

Nově vysázené kaštany u sokolovny

Vítězové gulášfestu

Dokončená 1. etapa výstavby chytré vesnice

Nové zastupitelstvo
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Výpis usnesení z ustavujícího zasedání 

Zastupitelstva obce Starovice ze dne 20. 10. 2022

Usnesení č. 1/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice určuje ověřo-
vateli zápisu Lubomíra Fialu a Ladislava Brabce a zapisovatelku Dagmar 
Krejčiříkovou
Usnesení č. 2/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje navr-
žený program ustavujícího zasedání
Usnesení č. 3/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schválilo zvolení 
jednoho místostarosty
Usnesení č. 4/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice v  souladu s  § 
84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích určuje, že pro výkon funkce starosty 
obce bude člen zastupitelstva uvolněn
Usnesení č. 5/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje veřejný 
způsob volby starosty a místostarosty
Usnesení č. 6/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice volí starostou  
Antonína Kadlece
Usnesení č. 7/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice volí místostaros-
tou Romana Pokorného
Usnesení č. 8/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice zřizuje finanční 
výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné.
Usnesení č. 9/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice volí Finanční výbor:
předseda:  Jiří Lang
člen:  Lubomír Fiala
člen:  Ladislav Brabec
Usnesení č. 10/UST/2022 

Zastupitelstvo obce Starovice volí Kontrolní výbor:
předseda:   Radim Kern
člen:  Zuzana Švestková
člen:  Marcel Koráb
Usnesení č. 11/UST/2022 

Zastupitelstvo obce Starovice volí Školskou a sociální komisi:
předseda:  Mgr. Martin Kotlan
člen:  Mgr. Petra Pokorná
člen:  Jiří Lang
Usnesení č. 12/UST/2022 

Zastupitelstvo obce Starovice volí Sbor pro občanské záležitosti 
předseda:  Švestková Zuzana
člen:   Kadlec Antonín
člen:  Krejčiříková Dagmar 
člen:  Matějů Hana
Usnesení č. 13/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice v  souladu s  § 72 
a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích stanoví odměnu za výkon jednotli-
vých funkcí neuvolněných členů zastupitelstva a jiných osob za měsíc takto:
 místostarosta   10.000 Kč
 předseda výboru/komise   3.245 Kč
 člen výboru/komise, který je členem ZO 2.704 Kč
 člen komise, který není členem ZO  1.623 Kč
 člen Zastupitelstva bez dalších funkcí  1.623 Kč
Odměna bude poskytována od 1. 11. 2022.
V případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. v případě 
nového zvolení do funkce (místostarosty, předsedy výboru, předsedy ko-
mise, člena výboru, člena komise) bude odměna náležet ode dne zvolení 
do této funkce.
Usnesení č. 14/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje statutární 
zástupce obce Starovice pro zastupování obce ve společnosti Hantály, 
a.s. a Vodovody a kanalizace, a.s., kde je obec Starovice akcionářem, a to 
pro výkon všech akcionářských práv a k právním úkonům vyplývajících 
z členství v a.s. na období od 1. 11. 2022 do 31. 10. 2026:
 Antonín Kadlec
 Roman Pokorný

Usnesení č. 15/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje 
Smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-014330088585/001-MDP za 
jednorázovou úhradu 20.200 Kč bez DPH se společností EG.D, a.s., Lidická 
1873/36, 602 00 Brno.
Usnesení č. 16/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje starostu 
obce k podpisu Smlouvy o zřízení věcného břemene č.: HO-014330088585/001-
MDP se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno.
Usnesení č. 17/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje Vý-
běrové řízení na dodavatele stavby Starovice – chodník do průmyslové 
zóny s nejlevnější nabídkovou cenou společnosti Inženýrské stavby Ho-
donín, s.r.o., Martina Benky 12, 695 01 Hodonín s cenou 3.602.889,95 Kč 
včetně DPH.
Usnesení č. 18/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje Sta-
rostu obce k podpisu Smlouvy o dílo na akci „Starovice-chodník do prů-
myslové zóny“ se společností Inženýrské stavby Hodonín, s.r.o., Martina 
Benky 12, 695 01 Hodonín.
Usnesení č. 19/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje po-
řízení textilní stanové haly Forum Alfa 13,5x15m za cenu 575.400 Kč bez 
DPH od společnosti FORUM STANY s.r.o., Lazaretní 7, Brno 615 00.
Usnesení č. 20/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje staros-
tu obce k podpisu Smlouvy na pořízení textilní stanové haly Forum Alfa 
13,5x15 m za cenu 575.400 Kč bez DPH od společnosti FORUM STANY s.r.o., 
Lazaretní 7, Brno 615 00.
Usnesení č. 21/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje Smlouvu 
o dílo s p. Karlem Šabatou Velké Němčice na výměnu veřejného osvětlení.
Usnesení č. 22/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje sta-
rostu obce k podpisu Smlouvy o dílo s p. Karlem Šabatou Velké Němčice 
na výměnu osvětlení.
Usnesení č. 23/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje poří-
zení mobilního kontejneru se sociálním zařízením od společnosti VHMD 
PROF s.r.o., Přemyslovců 1240/59, Ostrava za cenu 350.900 Kč s DPH.
Usnesení č. 24/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje pově-
ření JUDr. Marcely Andrýskové, advokátky Masarykovo nám. 22, Hodonín 
k zastupování ve všech právních jednáních vůči společnosti ARMEX ENER-
GY, a.s., Folknářská 1246/21, Děčín, 405 02, IČ 272 66 141 při vymáhání ná-
roků a ochraně všech práv a oprávněných zájmů obce Starovice.
Usnesení č. 25/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje starostu 
obce k podpisu pověření JUDr. Marcely Andrýskové, advokátky Masarykovo 
nám. 22, Hodonín k zastupování ve všech právních jednáních vůči společnos-
ti ARMEX ENERGY, a.s., Folknářská 1246/21, Děčín, 405 02, IČ 272 66 141 při 
vymáhání nároků a ochraně všech práv a oprávněných zájmů obce Starovice.
Usnesení č. 26/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje Ná-
jemní smlouvu na pronájem části pozemku parc. č. 4884/1, 4882 a 4879 
o celkové výměře 4225 m2 v k. ú. Starovice.
Usnesení č. 27/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje sta-
rostu obce k podpisu Nájemní smlouvy na pronájem části pozemku parc. 
č. 4884/1, 4882 a 4879 o celkové výměře 4225 m2 v k. ú. Starovice.
Usnesení č. 28/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje nomina-
ci pana Antonína Kadlece, narozen 28. 6. 1971, bytem Starovice 118, jako zá-
stupce obce Starovice do funkce člena představenstva (dozorčí rady) HAN-
TÁLY a.s., se sídlem Tovární 345/22, 691 06 Velké Pavlovice, IČ 423 240 68.
Usnesení č. 29/UST/2022 Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje pana 
Antonína Kadlece, nar. 28. 6. 1971, bytem Starovice 118, jako určeného 
zastupitele pro pořizování územně plánovací dokumentace obce Staro-
vice pro volební období 2022 – 2026.

Zastupitelstvo obce Starovice bere na vědomí:

• Rozpočtové opatření č. 7/2022
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Výpis ze  zasedání zastupitelstva obce ze dne 15. 9. 2022

Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje:

Usnesení č. 1/4/2022 Zapisovatele, ověřovatele, navržený program.
Usnesení č. 2/4/2022 Příjem dotace ze Státního fondu dopravní infra-
struktury na stavbu „Starovice – chodník do průmyslové zóny“ ve výši 
85 % z uznatelných nákladů stavby, max. však 3.125.341 Kč.
Usnesení č. 3/4/2022 Příjem dotace z Národní sportovní agentury ve 
výši 2.754.955 Kč na akci „00283584-Starovice-Rekonstrukce víceúčelo-
vého hřiště ve Starovicích – technické zhodnocení“.
Usnesení č. 4/4/2022 Dodatek č. 3/00283584/Ju ke smlouvě o provo-
zování vodního díla pro veřejnou potřebu – vodovodu č. 3/2012 ze dne 
20. 2. 2012 ve znění dodatků č. 1-2 se společností Vodovody a kanaliza-
ce Břeclav, a.s., Čechova 1300/23, 690 02 Břeclav.
Usnesení č. 6/4/2022 Poskytnutí individuální dotace TJ SOKOL Staro-
vice ve výši 18.392 Kč na instalatérské práce na úpravě topení v soko-
lovně.
Usnesení č. 7/4/2022 Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí individuál-
ní dotace TJ SOKOL Starovice ve výši 18.392 Kč na instalatérské práce na 
úpravě topení v sokolovně.
Usnesení č. 9/4/2022 Uvolnění finančních prostředků z  rezervního 
fondu Mateřské školy Starovice ve výši 45.272 Kč s DPH na pořízení čis-
tícího stroje Vivenso.
Usnesení č. 10/4/2022 Smlouvu o dílo se společností NOEL, s.r.o., Na 
Pískách 3, 695 01 Hodonín na dodávku a montáž optických rozvodů 
v obci Starovice - I. řádek za 495.366,70 Kč bez DPH.
Usnesení č. 12/4/2022 Darovací smlouvu na poskytnutí příspěvku 
34.700 Kč Obci Starovice na vybudování chodníku a vjezdu 1. řádku.
Usnesení č. 14/4/2022 Smlouvu o úhradě nákladů na zpracování změ-
ny územního plánu č. 2 Starovice ve výši 100.000 Kč společností deem 
log s.r.o., Starovice 320, 693 01, IČ 03678202.
Usnesení č. 16/4/2022 Smlouvu o úhradě nákladů za zpracování změ-
ny územního plánu č. 2 Starovice ve výši 50.000 Kč společností KUTARI 
a.s., Fügnerovo náměstí 1808/3, 120 00 Praha 2, IČ 05380791.
Usnesení č. 18/4/2022 Zveřejnění záměru obce pronajmout část parc. 
č. 4884/1, část parc. č. 4882, část parc. č.4879.
Usnesení č. 20/4/2022 Dodatek č. 1 Smlouvy o  dílo se společností 
PROSTAVBY, a.s., Dědina 447, 683 54 Otnice na akci „Rekonstrukce ví-
ceúčelového hřiště ve Starovicích“ se změnou termínů provedení díla.
Usnesení č. 22/4/2022 Dodatek č. 2 Smlouvy o  dílo se společností 
PROSTAVBY, a.s., Dědina 447, 683 54 Otnice na akci „Rekonstrukce ví-
ceúčelového hřiště ve Starovicích“ s navýšením ceny díla o 558.480,87 
Kč bez DPH.

Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje:

Usnesení č. 5/4/2022 Starostu obce k podpisu Dodatku č. 3/00283584/
Ju ke smlouvě o provozování vodního díla pro veřejnou potřebu – vo-
dovodu č. 3/2012 ze dne 20. 2. 2012 ve znění dodatků č. 1-2 se spo-
lečností Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s., Čechova 1300/23, 690 02 
Břeclav.
Usnesení č. 8/4/2022 Starostu obce k podpisu Veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí individuální dotace TJ SOKOL Starovice ve výši 18.392 Kč 
na instalatérské práce na úpravě topení v sokolovně.
Usnesení č. 11/4/2022 Starostu obce k podpisu Smlouvy o dílo se spo-
lečností NOEL, s.r.o., Na Pískách 3, 695 01 Hodonín na dodávku a mon-
táž optických rozvodů v obci Starovice - I.řádek za 495.366,70 Kč bez 
DPH.
Usnesení č. 13/4/2022 Darovací smlouvu na poskytnutí příspěvku 
34.700 Kč Obci Starovice na vybudování chodníku a vjezdu 1. řádku.
Usnesení č. 15/4/2022 Starostu obce k  podpisu Smlouvy o  úhradě 
nákladů na zpracování změny územního plánu č..2 Starovice ve výši 
100.000.Kč se společností deem log s.r.o., Starovice 320, 693 01, IČ 
03678202.
Usnesení č. 17/4/2022 Starostu obce k  podpisu Smlouvy o  úhradě 
nákladů na zpracování změny územního plánu č. 2 Starovice ve výši 
50.000 Kč se společností KUTARI a.s., Fügnerovo náměstí 1808/3, 120 
00 Praha 2, IČ 05380791.
Usnesení č. 21/4/2022 Starostu obce k podpisu Dodatku č. 1 Smlouvy 
o dílo se společností PROSTAVBY, a.s., Dědina 447, 683 54 Otnice na akci 
„Rekonstrukce víceúčelového hřiště ve Starovicích“.
Usnesení č. 23/4/2022 Starostu obce k podpisu Dodatku č. 2 Smlouvy 
o dílo se společností PROSTAVBY, a.s., Dědina 447, 683 54 Otnice na akci 
„Rekonstrukce víceúčelového hřiště ve Starovicích“.

Zastupitelstvo obce Starovice ukládá:

• Rozpočtové opatření č. 4,5,6/2022
• Účetní obce zveřejnit schválený záměr na úřední desce Obecního 

úřadu Starovice

Zastupitelstvo obce Starovice bere na vědomí:

• Rozpočtové opatření č. 4,5,6/2022
• Zprávu finančního výboru za I. pol. 2022
• Zprávu kontrolního výboru za I. pol. 2022
• Vrácení části dotace na výmalbu v sokolovně ve výši 51.000 Kč od TJ 

SOKOL Starovice na účet Obce Starovice

usnesení č. 

4/2022

Volba prezidenta České republiky
doba konání voleb:  pátek 13. ledna 2023 od 14.00 do 22.00 hod.

   sobota 14. ledna 2023 od 8.00 do 14.00 hod.

případné II.kolo: pátek 27. ledna 2023 od 14.00 do 22.00 hod.

   sobota 28. ledna 2023 od 8.00 do 14.00 hod.

místo konání voleb:

budova Školní jídelny Starovice č. ev. 216

• Hlasovací lístky budou dodány všem voličům nejpozději 3 dny přede dnem volby. V den volby může volič obdržet hlasovací lístky 

i ve volební místnosti.

• Volič po příchodu do volební místnosti prokáže svou totožnost a státní občanství České republiky platným cestovním, diploma-

tickým nebo služebním pasem České republiky anebo cestovním průkazem nebo platným občanským průkazem.

• Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství České republiky, nebude mu hlasování umožněno.

• Způsob hlasování ve volební místnosti: Volič vloží do úřední obálky 1 hlasovací lístek. Tento hlasovací lístek se nijak neupravuje.

• Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních nebo rodinných důvodů obecní úřad a ve dnech voleb okrskovou volební 

komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost – doma.
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Pronájem areálu u myslivny

Odpady a změny pro rok 2023

Obec poslední roky investovala velké finance 
do areálu u myslivny, který slouží především 
pro konání veřejných akcí zájmovými orga-
nizacemi. Pro příští rok je plánována další 
investice více jak 1 mil. Kč do sociálek a poří-
zení zastřešení. Tento areál nám závidí široko 
daleko a je třeba jej udržovat.
V  minulosti se areál pronajímal komukoliv 
za symbolické nájemné a  končilo to velmi 
často ukončováním akce policií z  důvodu 
nedodržení nočního klidu. Jestliže dojede 

Vážení občané, pro letošní rok jsme přistoupili ke změně úhrad za odpa-
dy, a to jako jedna z prvních obcí v regionu. V prvním čísle Pantera jsme 
psali, že letošní rok bude rokem zkušebním, který ukáže, jestli změna 
bude přínosná, motivační, finančně dobře nastavena a podobně. 
Nemáme vyhodnocený celý rok, protože ještě nemáme všechny po-
třebné údaje, ale podle čísel získaných za první pololetí změna splnila 
naše očekávání. Dle propočtů více jak dvě třetiny občanů, kteří racio-
nálně nakládají s odpady, ušetří oproti dřívější platbě na občana. Na-
opak domácnosti, které produkují odpadu hodně, si za něj letos při-
platí. Z evidence svozů jsme dále zjistili, že v prvním pololetí bylo 13 
svozů a domácnosti daly popelnici ke svozu v průměru 5x, což je méně 
než jednou za měsíc.  Z  pohledu obce považujeme tento systém za 
spravedlivý, kdy každý platí za to, co vyprodukuje stejně jako u všech 
ostatních komodit (plyn, elektrika, voda), i když se obci snížily příjmy 
od občanů, a to přibližně o třetinu, zavedená změna určitě splnila cíl, 
kterým je snížit produkci komunálního odpadu, proto v  zavedeném 
systému budeme pokračovat i nadále.
Z výše popsaných důvodů dojde od 1. 1. 2023 ke změně v počtu svozů 

a navýšení ceny za vývoz popelnice.

Svozy popelnic budou v zimních měsících (leden – březen a říjen – prosi-
nec) pouze 1x měsíčně a v měsících, kdy bude tepleji, stejně jako dosud 

k akci policie, předá přestupek k projednání 
a obec za projednání uhradí částku 4.500 Kč. 
Takže jsme za 1.000 Kč pronajali areál a 4.500 
Kč jsme zaplatili pokutu, čímž jsme skončili 
v mínusu. 
Proto jsme už dříve přestali areál pronajímat 
pro běžné oslavy a je nabízen pouze místním 
občanům k významným oslavám, jako napří-
klad svatby a oslavy kulatých narozenin.
Nastavené ceny neodpovídaly nabízenému 
areálu, proto jsme schválili navýšení cen za 

po čtrnácti dnech. Důvod omezení svozů je jednoduchý: snížit náklady 
na dopravu za svozy. Bohužel omezení dopravy nám nepokryje vzniklou 
finanční ztrátu, proto musíme zdražit i cenu výsypu popelnice z 0,75 Kč/
litr na 1 Kč/litr obsloužené nádoby. I přesto, že dosahujeme nejlepších 
výsledků ve snižování produkce komunálních odpadů v našem regionu, 
obec neustále na odpady doplácí, ale daleko méně než v ostatních ob-
cích.
Přesné výpočty hospodaření zveřejníme, až budeme mít k dispozici veš-
keré údaje, tedy v dalším zpravodaji. 
Za vývoz popelnice od 1. 1. 2023 zaplatíte 1 Kč za 1 l objemu, tzn.:
60 l = 60 Kč
80 l = 80 Kč
110 l = 110 Kč (plechová)
120 l = 120 Kč
240 l = 240 Kč     

Fakturace odpadů za rok 2022 bude provedena po vyúčtování, každá do-
mácnost obdrží fakturu, pravděpodobně během února či března 2023. 
Odpady tedy uhradíte až po obdržení faktury. 

Třiďte odpady, šetříte životní prostředí i svoji peněženku.

CENA za pronájem areálu:

Myslivna 3.000 Kč

Areál – posezení, taneční parket, podium 5.000 Kč

Pouze posezení vedle myslivny, bez parketu, podia 1.000 Kč

Spotřebované energie (voda, elektrika, plyn) dle skutečných spotřeb

Likvidace odpadů (50 Kč 1 60l pytel) dle skutečných spotřeb

Kauce uhrazená při podpisu pronájmu 10.000 Kč

pronájem a také jsme přešli na jiný způsob pro-
nájmu, který byl dohodnut s mysliveckým spol-
kem. Původní cena byla vypočtena ještě za mi-
nulého režimu a zůstávala stále stejná, přestože 
ceny a mzdy narostly více jak desetinásobně. 
Od 1. 1. 2023 bude tedy uzavírat smlouvy 
o  pronájmu obec, která zároveň dohodne 
pronájem myslivny. 
Cena za pronájem areálu je nově nastavena 
na 5000 Kč (areál) + 3000 Kč (myslivna) + spo-
třebované energie.
Závazná objednávka bude schválena až po 
uhrazení kauce 10.000 Kč, která bude po akci 
vyúčtována nájemci. Cena za areál je stále 
nízká v porovnání s cenami, za kolik se pro-
najímají podobné areály komerčně. Kdyby-
chom chtěli mít ceny tržní, museli bychom 
ještě 10x zdražit. Pro porovnání můžeme 
uvést například cenu půjčky šatů pro nevěs-
tu, která začíná na 10.000 Kč; za tuto částku 
my pronajímáme celý areál.  

Plánované pořízení stanuAreál u myslivny je naší chloubou
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Mateřská škola

Světýlka pro svatého Martínka

VANDROVNÍČEK - Výlet do zámecké obory v Židlochovicích

Tradičně svatého Martina vyhlížíme s  roz-
svícenými lampióny a  s  nadějí, že za námi 
zavítá na bílém koni s peřinou plnou sněhu. 
To už se bohužel v našem kraji dávno nesta-
lo. Sníh je čím dál větší vzácností. Do školky 
ale letos Martin přece jen zavítal, a to v plné 

Barevný podzim pozorujeme při našich ka-
ždodenních vycházkách po okolí naší ves-
nice. Kolem Starovic už známe snad každý 
strom, a  tak jsme se rozhodli vyjet mimo 
obec a objevovat krásy i za hranicemi naše-
ho katastru. Naším cílem se tentokrát stala 
zámecká obora v Židlochovicích, kam jsme 
se vydali pozorovat nejen nádherně zbar-
vené stromy s jejich plody, ale také zvířátka, 
která mají v oboře svůj domov. Průvodcem 
nám byl náš dobrý kamarád, pan mysli-
vec Karel Vala, který byl připraven povídat 

parádě. Požádal totiž o pomoc profesionální 
hasičský sbor z  Břeclavi, který nám zasně-
žil celou zahradu hasicí pěnou. Zahrada se 
rázem proměnila v  horské středisko a  děti 
si na ní užily pravé zimní radovánky. Moc 
děkujeme místním hasičům v  čele s  velite-

nám o  všem živém, co jsme cestou viděli, 
a že toho nebylo málo. Potkali jsme rybičky 
v tamní vodní nádrži, rezavou veverku, jele-
ny s laněmi, daňky, muflony a bažanty. Děti 
cestou určovaly stromy a jejich plody a sbí-
raly spadané listí na kouzelnou podzimní 
korunu. Sluníčko se rozhodlo vydat na výlet 
s námi. V záři jeho paprsků jsme úplně zapo-
mněli na ubíhající čas. Na příjemně prožité 
podzimní dopoledne ale určitě jen tak neza-
pomeneme.   

ZK

lem jednotky místního sboru dobrovolných 
hasičů Danielem Morávkem a  hasičské-
mu záchrannému sboru z  Břeclavi, že dě-
tem i  rodičům připravili opravdu nevšední 
zážitek.

ZK
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Vánoční dílničky v MŠ
Za covidu jsme nemohli, tak teď to musíme 
všechno dohnat... Hned týden po vystoupení 
na návsi jsme ve školce uspořádali vánoční 
tvoření společně s rodiči. Pro budování zdra-
vých rodinných vztahů jsou nejdůležitější spo-
lečné zážitky a to platí i pro vztah škola versus 
rodina. Proto se snažíme rodiče zapojovat do 
dění ve školce. Bohužel ne všichni rodiče tuto 
snahu oceňují. O to víc si vážíme všech, kteří 
se aktivně zapojují do společných akcí. Děti 
si z  tvoření odnášely hned několik výrobků, 
kterými si mohou vánočně vyzdobit své do-
movy, a  také pocit, že jsou součástí komuni-
ty, že někam patří, že je pro ně a jejich rodiče 
školka bezpečným místem. Moc děkujeme 

také všem rodičům, kteří se zúčastnili soutě-
že o nejlepší andělskou dobrotu. Ochutnávka 
byla příjemným doplňkem společného odpo-
ledne a nejen dětem se z dobrot dělaly boule 
za ušima.  Vítězem soutěže se staly andělské 

VANDROVNÍČEK – Putování za špačky ke kapličce sv. Antonína
Krásné babí léto se na nás venku usmívá a my jsme se už 
nemohli dočkat, až vytáhneme své batůžky a vydáme se 
vandrovat. Tentokrát jsme se vydali za špačky do vinohra-
dů ke kapličce sv. Antoníčka. Po cestě jsme se společně 
zastavili na myslivně, kde jsme si z kaštánků společně po-
skládali mandalu. Cestou jsme pozorovali měnící se pří-
rodu okolo nás. Ve vinohradech jsme pozorovali špačky 
poletující nad nimi a vyzkoušeli jsme, jestli je naším po-
tleskem zaženeme. S chutí jsme posvačili v přírodě, pozo-
rovali Pálavu a okolí, traktor s vlečkou, ve kterém jsme se 
projeli a zahráli jsme si hru Usnul hlídač ve vinici. Cestou 
zpět jsme sbírali přírodniny a plody podzimu. Počasí nám 
vyšlo krásné a my jsme si to společně moc užili. 

LB

Advent na návsi
Po dvou covidových letech, kdy byl zákaz všech kulturních a spole-
čenských akcí, se děti opět mohly předvést s vystoupením svým ro-
dinám a spoluobčanům, kteří přišli na náves společně přivítat první 
adventní neděli. Vystoupení to bylo vskutku pekelné. Děti se promě-
nily v čertíky a všem ukázaly, jak umí řádit. Odměnou jim byl nejen 
potlesk obecenstva, ale také pekelně dobrý párek v rohlíku od našich 

kuchařek. Součástí adventního odpoledne byl i vánoční jarmark, do 
kterého přispěla výrobky nejen mateřská škola, ale hojně se zapoji-
li i spolupracující rodiče, za což jim patří veliké poděkování. Výtěžek 
z jarmarku použije mateřská škola na nákup vánočních dárků pro děti 
a jako příspěvek na zbudování venkovní kuchyňky na školní zahradě.

ZK

trubičky podle starého rodinného receptu po-
dle prababičky Davídka Recha. Jejich autorka 
paní Rechová sice skromně dodává, že „bývá-
vají lepší“, ale nám všem moc chutnaly. 

ZK
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Čertovský průvod obcí

Ani letos jsme na čtenáře Pantera nezapomněli s tradiční anketou. Tentokrát jsme se inspirovali 

zimní tematikou Mikuláše a zabijačky. 

Ve školce se učíme, že čerta se bát nemu-
síme. Horší než rohatá postava z  pohádky 
je lidská hloupost, závist, pomluvy a  lži. To 
dětem vštěpujeme po celý rok. Zahrát si na 
čertíky je přece jen veliká zábava. Proto jsme 
se převlékli do pekelných obleků a vydali se 
postrašit paní prodavačky, kuchařky, pana 
starostu, zaměstnance obecního úřadu i ne-
mocné kamarády. Dřív, než přijde Mikuláš, 
jsme si tak zopakovali písničky a  básničky, 
kterými jsme pak jistě dokázali obměkčit 
i rozzlobené čerty.

ZK

Proč čert nesmí do kostela?

- Protože je smradlavej.
- Toho, kdo umřel, by odnesl do pekla.
- Protože tam může něco ukradnout.
- Mohl by tam hulákat.
- Mohl by vzbudit všechny „umřelé“.
- Ušpinil by to tam.
- Čert nemá rád krásný věci a v kostele je 

hodně krásných věcí a  jeho by to rozči-
lovalo a mohl by to všechno rozbít. 

- Mohl by tam sebrat knížky.
- Mohl by tam udělat peklo.

Kdo si zaslouží peklo?

- Moje sestra, protože mě vyhazuje z po-
kojíku.

- Zloději a loupežníci.
- Babiš, protože krade. 
- Strejda, protože mluví sprostě.
- Rusové, protože střílijou na Ukrajince.
- Mamka a taťka, když se hádají.
- Jeden pán prezident, ten u nás.
- Jáchym, protože mě ukázal fakáča.
- Šotci, protože zlobí lidi.
- Bezdomovci, protože kradou mojí babič-

ce slepice.

Co dělá kapr o Vánocích?

- Nechá se chytit a „sněst“.
- Koupe se ve vaně.
- Peče se.
- Je potichu.

Co je to tlačenka?

- Salám.
- Vypadá jako kačena.

Co je to jitrnice?

- Takovej škaredej párek.
- Zelenina a roste na stromě.

Co je to škvarek?

- Malinkatý masíčko, které umí dělat moje 
babička.

- Vypadá jako řízek, ale není a je to trošič-
ku tvrdý.

- Je mastnej, já to doma jím.

Zvýšení ceny parkovného

Vážení motoristé, snažíme se zvyšovat bezpečnost v obci, především 
pro ty nejzranitelnější, tedy chodce, mezi které patří především děti 
a senioři. Proto prosím neparkujte na chodnících ani částečně, nepar-
kujte na silnicích (což zakazuje silniční vyhláška) a neparkujte ani na 
veřejné zeleni. Svá auta parkujte pokud možno na svých pozemcích, 
a  jestliže tuto možnost nemáte, tak si musíte zaplatit za vyhrazené 
parkování na obecním úřadě. 

Parkovací místa postupně rozšiřujeme, ale není v našem zájmu zabí-
rat zeleň, proto apelujeme na majitele vozidel, aby parkovali doma. 

Zakázané parkování na zeleni.

Parkování na chodníku omezuje chodce - archivní foto.

Foto z nedaleké obce. Je to chodník, nebo parkoviště?



Obec Starovice (1322 - 2022) 9

Štarvický panter4/2022
Máme stále vyšší poptávku po parkování a stavební náklady na nová 
parkoviště se zvyšují, proto jsme se rozhodli zvýšit od nového roku 
ceny za vyhrazené parkování. 
Za první auto na číslo popisné bude cena 600 Kč, za každé další 1 000 
Kč. Máte-li například tři osobní auta, na obecních parkovištích zaplatí-
te od 1. 1. 2023 cenu 600 + 1 000 + 1 000 = 2 600 Kč. 
Nové ceny za vyhrazené parkování od 1. 1. 2023
Osobní vozidlo:  600 Kč, každé další na domácnost 1000 Kč
Dodávkové vozidlo:  1 200 Kč
Kamion:  6 000 Kč
Poplatek za parkování je nutné uhradit do konce ledna 2023, jinak 
místo propadá a  nabídneme ho jinému zájemci. Zaměříme se pro-
střednictvím Městské policie Hustopeče na kontrolu parkovacích 
míst pro návštěvy, aby nedocházelo k jejich zneužívání pravidelným 
odstavením vozidel.   
Na prvním řádku jsou vybudovány dvě výhybny pro vozidla označeny 
žlutou čarou. Tyto výhybny nejsou určeny k stání vozidel, ale k vyhý-
bání protijedoucích vozidel. 
Prosím dodržujte pravidla, přispějete tím k vyšší bezpečnosti a lepší-
mu vzhledu obce.  

starosta obce Nová výhybna na 1. řádku.

Starovice před 50 lety

Příprava na Vánoce

Bohoslužby 

o vánočních 

svátcích:

Štědrý den - půlnoční: 21:00

Boží hod vánoční: 8:00 

Sv. Štěpán: 8:00 

Silvestr 31. 12.: 16:30

Nový rok: 8:00 

V neděli 25. 12. 

od 14 do 15 hod. bude kostel 

otevřený k návštěvě betléma. 

Srdečně zveme.

Myslivecké sdružení mělo v tomto roce 19 členů a ti uspořádali celkem 5 honů, při kterých 
bylo zastřeleno celkem 1 424 kusů zvěře, z toho 12 srnčí, dále zajíci a bažanti. Ve výčtu odlove-
né škodné kronikář mimo jiné uvádí také 5 ježků a 25 sojek. 
Před myslivnou byl vybetonován parket pro tanec. 
Místní organizace ČČK ve spolupráci s národním výborem uspořádala akci k záchytu cukrov-
kářů. Devět dvojic obešlo všechny domácnosti a každý dostal papírek na vyšetření z moči. 
Kronikář neuvádí přesný počet, jen píše, že u některých občanů byla cukrovka zjištěna a tito 
se pak podrobili léčbě, nebylo jich však mnoho. 

Petra Pokorná 

Během letošní adventní doby jsme se v někte-
rých farnostech rozhodli zapojit do adventní 
aktivity nabídnuté katechetickým centrem 
v  Brně. Spočívala v  tom, že si děti i  dospělí 
vzali každou neděli domů papírek s  nějakou 
adventní výzvou, adventním úkolem. Za jeho 
splnění pak na společnou nástěnku nalepili 
připravený symbol. Mezi úkoly patřilo např.: 
„Půjdu s někým na mši i ve všední den“, „Vymy-
slím a udělám něco pro radost druhým“, „Budu 
po sobě uklízet rozházené věci“, „Půjdu ke svá-
tosti smíření“, „Budu si všímat, kdo potřebuje 
s něčím pomoci, a sám od sebe mu pomůžu“. 
Tato aktivita byla inspirována slovy Jana Křti-
tele, který před dvěma tisíci lety připravoval 
izraelský národ na příchod Ježíše Krista. V No-
vém Zákoně čteme, že se na něho obracely 
různé skupiny lidí a ptali se: „Co máme dělat?“ 
Jan Křtitel odpovídal celému zástupu: „Kdo 
má dvoje šaty, ať se rozdělí s  tím, kdo nemá 
žádné. A kdo má něco k jídlu, ať jedná stejně.“ 
Výběrčím daní říkal: „Nevybírejte víc, než je 

Mladí myslivci (foto z roku 1967) 
Ivan Kavalíř a Ladislav Trčka s Janou 
Kopřivovou (Rozsochateckou).

stanoveno.“ Vojákům zase říkal: „Na nikom se 
nedopouštějte násilí, nikoho nevydírejte, buď-
te spokojeni se svým žoldem.“ Jan Křtitel ne-
vybízel k něčemu mimořádnému, ale k tomu, 
aby lidé poctivě plnili vlastní povinnosti, ne-
zneužívali svého postavení k  úplatkům nebo 
násilí. Také aby byli vnímaví k nouzi a utrpení 
druhých.
I  my si v  předvánočních dnech můžeme po-
ložit otázku: Co mohu konkrétně udělat? Jak 
se mohu podílet? Jak mohu přispět k  dobru 
druhých, k dobru společnosti?  Můžeme si dát 
konkrétní závazek.  Například zavolat něko-
mu osamělému, navštívit nemocného, udělat 
něco pro potřebné, požádat o odpuštění, po-
moci s předvánočními přípravami, najít si čas 
na modlitbu nebo na mši svatou. Každý tako-
vý skutek i nám samotným přináší radost, a to 
nejen v adventu a o Vánocích.  
Přeji Vám radostné prožití svátků vánočních 
a požehnaný nový rok! 

P. Jan Nekuda
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Advent na návsi

V letech 2020 a 2021 se Advent na návsi kvůli covidu nekonal a letos se 
tedy naše tradiční akce uskutečnila po dvouleté přetržce. 
Zatímco při minulých setkáních jsme si první adventní neděli obvykle za-
hřívali zkřehlé prsty o kelímky s horkým svařákem, v letošním roce začínal 
program na návsi v 15 hodin za téměř slunečného počasí, které evokovalo 
spíše začátek jara. Postupně ale přituhlo a svařák přišel vhod. 
Letos poprvé po letech chyběl stánek místního řezníka Mouchy, o to víc ale 
potěšila především děti Věrka Polášková se svými vyhlášenými vaflemi, na 
které se tvořila fronta. Drobné dárečky se daly pořídit v nabídce mateřské 
školy a u stánku obecního úřadu šel na dračku kalendář. 
Ke kulturnímu zážitku přispěl obvyklý mužácký sbor a Sára Kopřivová.  
Před 17 hodinou byl rozsvícen vánoční strom a advent jsme úspěšně za-
hájili. 

Fotbal – hodnocení po polovině sezóny

Na úvod bych rád konstatoval, že kdyby takhle sezóna skončila, byly 
bychom spokojeni. Žáci v  letošní sezóně podávají výborné výkony 
a jsou ve velmi vyrovnané tabulce na 8. místě, ale chybí nám tři body 
na 4. místo, což je v takto silné konkurenci výsledek, který před sezónou 
nikdo nečekal. Kluci i holky podávají výborný kolektivní výkon a někte-
ří jsou opravdu výjimeční. Vašek Rosa vstřelil 25 branek a  je druhým 
nejlepším střelcem v této skupině. O málo vstřelených branek do naší 
sítě se zase stará gólman Mates Beránek i s celou obranou, se stope-
rem Vincou Pokorným, kterého jsme předělali z útočníka. Výsledek je 
krásný, naším cílem však nejsou výsledky, ale hlavně zapojení dětí do 
kolektivu, pohyb a odtrhnutí dětí od počítačů. Jestli máte zájem přidat 

se k nám, dojděte, ideální věk pro začátek je 7-10 let. 
Muži skončili po podzimu na 5. místě, což znamená záchrana ve III. tří-
dě. V  letošní sezóně se hraje o udržení ve III. třídě, protože fotbalový 
svaz vyhlásil reorganizaci soutěže, kdy chce zkvalitnit III. třídu a ostatní 
padnou do IV. třídy. Proto udržení pátého místa je cílem pro letošní se-
zónu, což kluci zatím plní, ale za námi jsou další mužstva, která budou 
chtít zůstat ve trojce, proto jaro bude ještě napínavé. Muži odehráli 
dobé zápasy, pár zápasů nevyšlo, např. s V. Pavlovicemi C a Hustope-
čemi B, ale dovezli zase důležité body z  Brumovic nebo Šitbořic. Jak 
se říká, zajíci se počítají až po honu, tak věřme, že kluci zjara zabojují 
a udrží se ve trojce. 
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Výlet na fotbal pro děti i dospělé

Fotbalová asociace nabídla dětským oddílům vstupenky zdarma na 
přípravný zápas české reprezentace s Faerskými ostrovy. Tuto nabíd-
ku naši trenéři rádi využili, a dali tak dětem dárek za jejich velmi dobré 
výkony v podzimní části sezóny. 
Jet s dvaceti dětmi do Olomouce osobními auty nám připadalo or-
ganizačně náročné, proto jsme se rozhodli objednat autobus. A když 
už byl autobus, bylo by škoda ho nenaplnit, a tak jsme přikoupili dal-
ších třicet lístků a nabídli zájezd i ostatním členům sokolu, abychom 
vybrali nějaké peníze na dopravu. Zcela zaplněným autobusem jsme 
vyrazili směr Olomouc. S dobrou partou je cesta vždy zábavná a rych-
le uteče. Za hodinu a půl jsme vystupovali a ocitli se na malebném 
Andrově stadionu. Nabídka lístků zdarma byla ze strany organizátorů 
dobrý tah, protože se jim tímto způsobem podařilo vyprodat stadion 
i na méně atraktivního soupeře a zajistit tak dobrou fotbalovou kulisu. 
Zápas byl zajímavý, padalo hodně gólů, a tak si děti pětkrát zakřičely 
góóól. Na stadionu byla dobrá atmosféra a několikrát po sobě pro-
běhla mexická vlna. Dokonce naše transparenty byly vidět i v televizi. 
Byl to krásný zážitek nejen pro děti, ale i dospělé fandy. Ukázali jsme, 
že mladí i staří jsme kamarádi a jsme jeden tým.  

Antonín Kadlec

Břeclav › 2022 A2C - III.třída muži, sk. C - 

# Klub Z V R P S B
1. Kobylí 13 13 0 0 82:16 39
2. Popice 13 11 1 1 37:11 34
3. Klobouky 13 9 0 4 36:18 27
4. Brumovice 13 9 0 4 41:33 27
5. Starovice 13 8 0 5 39:20 24

6. Velké Pavlovice C 13 7 2 4 30:25 23
7. Pouzdřany 13 6 2 5 28:30 20
8. Velké Němčice B 13 6 0 7 30:44 18
9. Šitbořice 13 5 2 6 32:24 17
10. Hustopeče B/H.Bojanovice 13 4 2 7 25:35 14
11. Rakvice/Zaječí B 13 2 1 10 20:46 7
12. Velké Hostěrádky 13 1 3 9 15:41 6
13. Uherčice 13 1 2 10 8:52 5
14. Diváky 13 0 3 10 11:39 3

Břeclav › 2022 F1A - OP mladší žáci

# Klub Z V R P S B
1. Nosislav/V.Němčice 12 10 1 1 66:18 31
2. MSK Břeclav C 12 10 0 2 60:11 30
3. Mikulov 12 8 2 2 70:24 26
4. MSK Břeclav B 12 7 2 3 53:18 23
5. Valtice 12 7 1 4 71:43 22
6. Hustopeče B 12 7 1 4 52:29 22
7. Kobylí/Bořetice 12 7 1 4 49:34 22
8. Starovice 12 7 1 4 36:27 22

9. Ivaň/Vranovice 12 3 0 9 26:68 9
10. Velké Bílovice 12 2 2 8 24:54 8
11. Podivín 12 2 1 9 16:58 7
12. Popice 12 1 2 9 13:75 5
13. Aligators Brumovice 12 0 0 12 12:89 0

Starovický fanklub.

Andrův stadion v Olomouci.
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Sokol ve světě

Gulášfest 2022

Dne 8. října 2022 jsem navštívila Day of Czech 
Culture – Den České kultury v  Severní Kali-
fornii, ve městě Orinda. Nebyla tam nouze 
o naše moravské tradice. Nechybělo tam pivo 
na čepu, vína z Lechovic, ochutnávka slivovic 
od Rudolfa Jelínka, koláče, lázeňské oplatky, 
štrůdl. Na jídlo byl guláš, jitrnice... Milé bylo 
také představení folklorního kroužku ze San 
Diega nebo představení dětí z české školy ze 
San José. Atmosféra byla pohodová a  bylo 
veselo jako u nás na hodech ve Starovicích.

Tahle událost byla pořádána Sokolem, který 
sídlí v San Francisku. Sokol San Francisko za-
ložili v  roce 1904 čeští imigranti J. J. Justice, 
Frank Lastufka, Bohumil Kantner, Antonin 
Matlach, Frank Budinsky, Karel Kotal, Josef 
Fousek, Josef Widerman, Jan Zak a  Vaclav 
Storek. V  roce 1910 se přidaly také české 
ženy, kterým se říkalo „sokolice“. Organizace 
Sokolu funguje po celé Americe. Pořádají 
různé akce a snaží se podporovat české i slo-
venské krajany.

Příští rok bych se chtěla také zapojit do chodu 
organizace tady v Kalifornii, říct něco o Soko-
lu v Česku, zazpívat moravské písně a podě-
lit se o to, co pro nás Sokol doma znamená. 
Ráda bych se zapojila a přispěla tak k prezen-
taci České republiky, Moravy a Starovic a uká-
zala, že Sokol má mé srdce navždy, a nezáleží 
na tom, kde ve světě jsem. Tak držte palce!
P. S. Štarvický panter cestuje všude se mnou!

Karolína Weiss (Brabcová)

Když se řekne „guláš“, nejednomu se začnou 
sbíhat sliny a stejně tak to bylo u nás, proto 
vznikla myšlenka uspořádat Starovický gu-
lášfest.
Když se k tomu přidá i výborné pivo a dobří 
lidé, určitě to bude dobrá akce, řekli jsme si, 
a tak to všechno začalo. 
Naše obec má jednu obrovskou výhodu a tou 
je přírodní areál u myslivny. Ideální místo na 
pořádání takové akce. Termínů na výběr moc 
nebylo, v  září už je dost tradičních akcí jak 
u  nás, tak v  okolních dědinách či městech, 
a  tak to padlo na říjen. Podzimní 
sychravé počasí se ke gulášům hodí 
určitě víc, než když by se akce konala 
v červenci. 
No a už to šlo ráz na ráz. Pár cenných 
zkušeností jsme získali v sousedních 
Uherčicích, kde jsme se zúčastnili 
v roce 2021 podobné akce v roli vaři-
čů guláše. Ve Starovicích jsme čekali, 
kolik týmů se přihlásí.  Zájem o vaře-
ní byl na první ročník obrovský. Cel-
kem se přihlásilo 18 týmů a všechny 
dorazily. Nemalé zastoupení měly 
přespolní týmy, ale starovické týmy 
se velké konkurence nezalekly a  šly 
do souboje o poháry. 

O to víc jsme se museli snažit, aby akce byla 
prestižní, protože jsme věděli, že přijedou 
týmy z Uherčic, Hustopečí, Kurdějova, Nikol-
čic, Přísnotic, a  dokonce i  ze slovenské Ska-
lice! Až jsme si říkali, jestli jsme si na první 
ročník nevzali příliš velké sousto, ale nakonec 
se ukázalo že ne. I přes dopolední nepříznivé 
počasí se to po 8. hodině ranní u myslivny za-
čalo hemžit jako v mraveništi. Týmy si posta-
vily svoje zázemí a od 9 hod. založily guláše. 
Jakmile už maso bublalo ve šťávě, začaly se 
dít krásné věci. Jen se snažím nastínit, co se 

dělo v areálu, těm, co přišli trochu později.
Týmy se začaly v  rámci konkurence, možná 
i  taktiky, navštěvovat, družit, seznamovat 
a pohošťovat. To nám udělalo velikou radost, 
poněvadž to zapadalo do naší koncepce, aby 
to byla akce plná dobrého jídla, pití a  taky, 
aby byla legrace!!! 
Od 13 hodin se začalo konzumovat a  že to 
byl fofr. Některé týmy už ve 14 hodin hlásily 
vyprodáno. Před 16. hodinou se zveřejnily vý-
sledky. Hlavní cenu vybojoval místní tým pod 
názvem DRB. 
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Buďme hrdí a otevřeme svá srdce 

Jak to všechno začalo

Když v únoru tohoto roku Rusko vojensky na-
padlo Ukrajinu, své domy a byty opustilo asi 
deset milionů Ukrajinců, z  toho kolem šesti 
milionů lidí, většinou žen a dětí hledalo pomoc 
a bezpečí v zahraničí. Všichni napříč Evropou 
jsme nabídli pomoc a připravovali ubytování 
pro válečné uprchlíky. Uklidili, vybavili a  při-
pravili jsme do té doby neobydlené prostory 
fary. První běženci k nám přicestovali už začát-
kem března a postupně docházelo k obměně. 
Koncem dubna k nám došly tři ženy s šesti dět-
mi, přičemž nejmladší bylo jen tři měsíce staré. 
Před tím, než Putin spustil „speciální operaci“, 
si žily spokojeně, měly domy, práci a  hospo-
dářství a nevěřily, že by na ně Rusko zaútočilo. 
Julia vzpomínala na začátek války: „Když jsme 
poslouchali v televizi asi dva dny před začát-
kem války našeho prezidenta, že se na nás 
Rusko chystá zaútočit, tak jsme si mysleli, že se 
zbláznil! Za dva dny už k nám proudily ruské 
tanky a  začaly létat rakety. Ze strachu o  své 
děti jsme sbalily nejnutnější věci a  jely pryč. 
Vůbec jsme nevěděly kam. Ale hlavně pryč, 
do bezpečí. Tři dny jsme cestovaly s šesti dět-
mi mnoha přestupy a nevěděly jsme ani kam 
a bylo nám úplně jedno kam. Po třech dnech 
cestování jsme se dostaly do Olomouce, ná-
sledně do Brna, pak nás hasiči převezli do 
azylového centra v Kunčicích u Starého Města 
(Jeseníky). Za pomoci kamarádky Oleny jsme 
nakonec po měsíci žití v provizorní ubytovně 
našly bezpeční a teplo na faře ve Starovicích. 
Za to chceme moc poděkovat. Všechny zde 
máme práci, děti školu, ale stesk po domově 
a touha podpořit své muže je silnější než bez-
pečí u vás.“ 

Návrat

Všechny tři rodiny odjely 16. listopadu domů. 
Zaměstnavatelé Táni a Margarity je požádali 
o návrat do práce a Julie zde nechtěla zůstat 

Chtěli bychom moc poděkovat všem, co nás 
přišli na tuhle akci podpořit, a  především 
obrovské poděkování patří TÝMŮM za jejich 
gastro dobroty a perfektní atmosféru.    Gu-
lášfest by nevznikl bez velké podpory ze stra-
ny obce Starovice, a proto chceme velice po-
děkovat obci za veškerou podporu a pomoc 
při pořádání gulášfestu. 
Děkujeme také p. Filovi, který gulášfest 
zpestřil krásnou výstavou chilli papriček 
s  možností ochutnávky. Klobouk dolů také 
před odbornou porotou, která objektivně 
ohodnotila a  ochutnala všech 18 vzorků 
gulášů. Veliké díky patří všem sponzorům, 
kterými byli: hospoda U  Kostela (Tali), Air-
Wine Němčičky, pivovary Bernard, Dubňák, 
Moravský Žižkov a Křikloun Hodonín, vinař-

ství Mikulica Velké Pavlovice, vinařství Vrátil, 
autodoprava Karel Vala, masna Prokeš Žab-
čice, uzenářství Moucha, MCS plus Hustope-
če, obec Starovice, Horáci Přísnotice, Amici 
pizza a burger. 
Byla to moc příjemně strávená sobota, a ještě 
navíc se podpořila dobrá věc. Část finančních 
prostředků z výdělku jsme odeslali na sbírku 
„Ouško pro Adámka“.
Na závěr můžu říct, že veřejnost hodnotila 
gulášfest velice kladně, a to je pro nás důle-
žitou zpětnou vazbou. Proto se budeme těšit 
na další ročník, ať se zase dobře najíme, na-
pijeme, pobavíme a  ve finále i  pomůžeme. 
Zapište si do kalendáře 14. říjen 2023.  
Děkujeme.  

Za SDH Starovice Michal Fabiánek. 

sama. Rozhodly se navzdory tomu, že Rusko 
od 10. října provádí raketové útoky s  cílem 
zbavit lidi na Ukrajině elektřiny, pitné vody 
a  tepla. Po útěku ruských hord z  Chersonu 
odpálilo 15. listopadu na civilní infrastruktu-
ru 100 střel. V  půli listopadu teploty u  nich 
doma klesaly na – 5 °C. V zimě mráz dosahuje 
- 30 °C. 
Spolu s vytlačením ruských okupantů od Izju-
mu ustalo přímé odstřelovaní jejich vesnice. 
I když nebezpečí stále hrozí. Bydlí totiž u že-
leznice, která může přilákat nějakou raketu. 
Když jsem s nimi poprvé mluvil o návratu, ří-
kaly, že vodu vezmou ze studny, topit budou 
dřevem a elektřina snad někdy půjde. Proto 
jsme jim nakoupili hlavně svíčky, které jsou 
na Ukrajině nedostatkové (z  informací Julie, 
se kterou jsme ve spojení, víme, že neustále 
dochází k výpadkům proudu, internetu). Jak 
za tohoto stavu funguje zdravotnictví a další 
služby je ve hvězdách. 
Vedle zájmu zaměstnavatelů, stesku po rod-
né zemi, obav o své domy (opravdu nebydlí 
v zemljankách, jak jsem od některých slyšel) 
a  hospodářství (Rita s  mužem mají ještě 80 
včelstev), svoji roli hrála i  další věc. Všechny 
v  Česku sice byly zaměstnané, ale…. Napří-
klad Margarita, měla na Ukrajině odpověd-
nou práci na železnici, která jí chyběla. Jak 
poznamenala, když udělá chybu, čeká ji věze-
ní. Podobně se cítila i Táňa, laboratorní tech-
nička, hlídající kvalitu produkce v  zeměděl-
ském podniku. Neměli bychom se proto nad 
nikoho povyšovat. Nikdy nevíme, co dělá, co 
umí a  kolik vystudoval škol. Ostatně každý, 
kdo poctivě pracuje, si zaslouží úctu, a ne aby 
se nad ním ohrnoval nos. Ať je to sečení trávy, 
prodej buřtů nebo práce na stavbě. 

Vydrželi bychom totéž?

Pro mě jsou Táňa, Margarita, Julie a  jim po-
dobné hrdinky. Ženské, které nikdy nebyly 

za hranicemi Ukrajiny, bez znalosti cizí řeči, 
cestovaly samy s malými dětmi přes půl Evro-
py. Nevěděly, kam jedou, co je čeká a mohly 
jen doufat v pomoc cizích lidí. Kolik z nás by 
toho bylo schopno? Bez pasů, po hodinovém 
balení, protože už slyšíte střelbu z  děl a  na 
mobilu čtete zprávy o zvěrstvech blížících se 
okupantů. Představte si sebe nebo své blízké. 
Vezmete děti do jedné ruky, kabelu do dru-
hé a odjedete teď hned třeba do Německa? 
A po cestě se díváte na právě prolétající stře-
lu s plochou dráhou letu a nevíte, jestli druhá 
nepadne k vám na nástupiště. Nic z toho, co 
zažily, nesmí být v 21. století tolerováno.

Získáme a nic neztratíme 

Pro mě osobně je podpora Ukrajiny, vedle 
hlediska lidskosti a humanity, nejlepší inves-
ticí do obrany Česka. Čím více bude Rusko 
oslabeno, tím se Evropa, a  tedy i  Česko sta-
ne bezpečnější. Takže ne naivní nadšení, ale 
vlastní sobecký zájem, je hnacím motorem 
podpory Ukrajiny. Péčí o  ženy a  děti umož-
ňujeme, aby ukrajinští vojáci a vojačky mohli 
s plným nasazením bojovat. Že to něco sto-
jí? 100 000 válečných uprchlíků pracuje jen 
u nás v ČR a vrací tak počáteční pomoc. Podle 
statistik služby českého státu čerpají pod-
průměrně. Počítat ale v  tomto případě dáti/
dal je stejné, jako počítat kolik mě stojí voda, 
kterou sousedovi hasím dům. Je to nechutné 
a zbabělé. Staré „sovětské“ zbraně za 4,4 mi-
liardy korun, které Česko darovalo Ukrajině, 
nám z 80 procent proplatila Unie. Stydím se, 
že to nebyl v plné výši dar. Další vojenský ma-
teriál za 40 miliard korun vyvezly na Ukrajinu 
české obchodní firmy. Takže ano, i Česko na 
této válce vydělává. Zažíváme sice ekono-
mické problémy, ale ty postihly celý svět. Byly 
vyvolány Putinem a jeho válkou a nikdo před 
nimi není imunní. Stačí se podívat na ruského 
kolaboranta Maďarsko. Potápí se do hospo-
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dářských problémů a  od Evropské unie, na 
niž štěká, současně škemrá peníze. Přitom 
Orbán ví, že z Kremlu nic podobného nedo-
stane a bájný levný plyn a ropu již vůbec ne. 

Názor nemění realitu

Pořád jsem si kladl otázku, proč se v  názo-
rech ohledně války na Ukrajině, ale i dalších 
věcech tak moc lišíme. Pochopil jsem při ad-
ventním setkání v neděli 27. listopadu. Před 
rozsvěcením vánočního stromku na návsi 
mluvil starosta naší obce a  děkan spravující 

místní farnost. Jejich projevy, až na pár výji-
mek, od samého začátku nikdo neposlou-
chal. Lidé v  hloučcích, otočení zády k  řeční-
kům, se naprosto volně bavili mezi sebou. 
Kakofonie hlasů, hukot davu, bylo to děsivé. 
Jak vidět, nikdo není hoden pozornosti. Na 
rozdíl od babylónského zmatení jazyků mlu-
víme sice stejnou řečí, ale nenasloucháme si. 
Proto má každý svoji pravdu, etiku, morálku. 
Jenže vražda je vraždou, ruská agrese agresí, 
mučení mučením, genocida genocidou, rus-
ká bída bídou, a to úplně nezávisle na názoru 

kohokoliv z nás. 
Buďme hrdi, že jsme jako již mnohokrát v na-
šich dějinách nekapitulovali a  oponujeme 
zlu, že se můžeme Rusku „odvděčit“ za tota-
litní nákazu z  roku 1945, za okupaci v  roce 
1968, za čtyřicetileté hospodářské rabování 
naší země. Zkusme věřit v  pravdu a  dobro, 
dívejme se na svět pozitivně, brzděme naši 
domýšlivost, nechtějme se mstít za problémy 
v našich životech podporou Ruska. Otevřeme 
svá srdce a pomáhejme. Je to krásné.  

Vilém Barák
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Fotogalerie

Navzdory zdražování v naší obci i jejím okolí stále probíhá čilý stavební ruch.

Výstavba obchodní zóny a Kauflandu

Dokončené domy v horní části 4. řádkuStavba ve spodní části obce

Staví se i na třetím řádkuNová výstavba v horní části nultého řádku

Nová výstavba domů v obciNová výstavba domů v lokalitě na nultém řádku

Kaufland za obcí


